
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 29. november 2021 stillet følgende spørgsmål 

nr. 169 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares endeligt.  Spørgsmå-

let er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 169:  

”Vil ministeren i fortsættelse af samråd 23/11-21 oplyse, hvor mange ansøgninger 

som p.t. ikke er færdigbehandlet, og herunder opgøre, hvor disse sager antalsmæs-

sigt befinder sig i ansøgningsprocessen? Hvad kan ministeren oplyse om, hvor ansø-

gerne aktuelt har bopæl, herunder hvor mange som har bopæl i Danmark, og hvad de 

aktuelt beskæftiger sig med?” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet bidrag fra Styrelsen for Patientsikkerhed, 

der har oplyst følgende:  

 

”Styrelsen for Patientsikkerhed har i forbindelse med levering af bidrag til samråd 

23/11 2021 foretaget en søgning pr. 17. november 2021 i styrelsens IT-system for ”fy-

sisk ansøgning modtaget” i perioden 1. januar 2013 – 31. oktober 2021. Denne søg-

ning danner grundlag for ministerens udtalelse om, at der er 1.284 ansøgninger, som 

mangler at blive behandlet. Der tages i det følgende udgangspunkt i samme periode 

af hensyn til at kunne sammenligne oplysninger med de oplysninger, der blev givet 

ifm. samrådet. Styrelsen kan supplerende oplyse, at der i november 2021 er modta-

get 33 nye fysiske ansøgninger. 

 

En ansøger skal gøre flere ting, før en ansøgning om autorisation betragtes som mod-

taget i Styrelsen for Patientsikkerhed. Den fysiske ansøgning er blot én af disse ting, 

og da ”fysisk ansøgning modtaget” i de fleste tilfælde er det samme som datoen for, 

hvornår en ansøgning er modtaget, samt da ”fysisk ansøgning modtaget” er søgbart 

datofelt i styrelsens IT-system, bliver denne dato normalt brugt som grundlag for søg-

ninger i styrelsens IT-system. 

 

Søgningen viser, at der i denne periode er modtaget i alt 3.039 ansøgninger fra læger 

fra lande uden for EU/EØS. Disse fordeler sig pr. 17. november 2021 

som følger: 

 

• 267 har opnået dansk autorisation 

• 226 har en afsluttet sag, fx fordi der er givet afslag, eller fordi de har trukket 

deres ansøgningen tilbage 

• 1.262 har fået vurderet deres uddannelse er egnet til afprøvning, og sagen 

er uafsluttet (afventer at ansøger opfylder efterfølgende autorisationsbetin-

gelser) 

• 1.284 ansøgninger er ikke behandlet 
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Side 2 

Der er stort set ingen tidsfrister for ansøgerne til at gennemføre autorisationsproces-

sen. Mange af de 1.262 sager er derfor modtaget for adskillige år siden. Der kan desu-

den sagtens eksistere uafsluttede sager, som er modtaget før 1. januar 2013, som 

ikke er medtaget i opgørelsen. 

 

Det er desværre ikke muligt at foretage en søgning, der viser, hvor de 1.262 ansøg-

ninger befinder sig i autorisationsprocessen. Dette vil kræve en manuel gennemgang 

af samtlige sager, da søgbare data i styrelsens IT-system ikke afspejler sagernes sta-

tus. 

 

Det er desværre heller ikke muligt at foretage en søgning, der viser hvor ansøgerne 

vedrørende de 1.262 behandlede ansøgninger hhv. de 1.284 ubehandlede ansøgnin-

ger har bopæl. Det skyldes, at det ikke er muligt at kombinere en søgning på bopæls-

land med de søgekriterier, der ligger til grund for denne opgørelse. 

 

For at give en indikation på, hvor mange ansøgere der bor i Danmark har styrelsen fo-

retaget en søgning efter andre kriterier. Der gøres opmærksom på, at søgning efter 

disse kriterier ikke fuldstændig kan sammenlignes med den mere præcise opgørelse 

ovenfor. 

 

Det skyldes blandt andet, at bopælsoplysninger er relateret til ansøgerens kontaktop-

lysninger, og ikke direkte relateret til den fysiske ansøgning på sagen, som var søge-

kriteriet ovenfor. 

 

Styrelsen har desuden ikke nødvendigvis kendskab til aktuel bopæl for disse ansø-

gere, herunder om ansøgerne har bopæl i Danmark. Det skyldes, at ansøgere ikke har 

pligt til at orientere styrelsen om adresseændringer, og at styrelsen ikke automatisk 

modtager besked herom, medmindre ansøgeren har et dansk cpr-nummer. 

 

Resultatet af denne søgning viser, at ud af 1.231 ansøgere fra lande uden for EU/EØS, 

som har indsendt en ansøgning før 1. februar 2019 (styrelsen lægger til grund at alle 

ansøgninger modtaget før denne dato er behandlet), og som ikke har fået en varig 

autorisation eller et afslag, er senest registrerede bopælsland følgende: 

 

Danmark: 306 

Pakistan: 211 

Iran: 209 

Sri Lanka: 134 

Irak: 125 

Azerbajdjan: 20 

Sverige: 19 

Saudi Arabien: 18 

For.Arab.Emirater: 15 

Bangladesh: 12 

Indien: 12 

Rusland: 11 

USA: 10 

Andre lande (<10): 129 

 

Resultatet viser også, at ud af 1.286 ansøgere fra lande uden for EU/EØS, som har 

indsendt en ansøgning efter 1. februar 2019, og som ikke allerede har fået et afslag fx 

pga. manglende dokumentation, er senest registrerede bopælsland følgende: 



 

Side 3 

 

Iran: 695 

Pakistan: 131 

Danmark: 105 

Irak: 96 

Sri Lanka: 82 

Bangladesh: 28 

Saudi Arabien: 23 

Tyrkiet: 14 

Nepal: 10 

Andre lande (<10): 102 

 

Der gøres igen opmærksom på, at resultatet baserer sig på de oplysninger, styrelsen 

har kendskab til. Med andre ord kan der være ansøgere, som er flyttet til eller fra 

Danmark uden at de har oplyst dette til styrelsen. 

 

Styrelsen for Patientsikkerhed har som udgangspunkt ingen oplysninger om ansøger-

nes aktuelle beskæftigelse. Der kan være enkelte sager, hvor ansøger har oplyst 

herom, men i de tilfælde vil der ikke være tale om en søgbar oplysning.” 

 

Jeg kan henholde mig til Styrelsen for Patientsikkerheds bidrag.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Sofie Charlotte de Fine Skibsted 

 


